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講者介紹 

鄭宇伸博士為現任國立雲林科技大學化學與材料工程系教授兼任未來學院院長。他

擁有加州大學 Davis 分校生物系統工程博士學位(生物技術專業)。國立中興大學生物

化學碩士。他目前的研究重點是昆蟲生物精煉、可再生生質的高值系統開發，以及



利用天然聚合物製備生物材料等，此外，鄭宇伸博士在微藻研究、蛋白質表達系統

和生化工程與生化分離程序方面也擁有豐富的經驗。 

演講標題 

Atypical biorefinery based on insects and fungi: development and practice 

基於昆蟲和真菌之非典型生物精煉的發展與實踐 

演講摘要 

With the growth of the global population and the development of the agro-industrial 

industry, organic wastes are rapidly generated and accumulated. If they cannot be reused, it 

will not only bring corresponding challenges to the relevant industrial economy and 

regulations, but also cause environmental pollution problems. The application of 

biorefinery to transform organic wastes not only solves the related problems caused by the 

unresourced reuse of organic waste, but also provides a potential new way for the 

production of raw materials required for future industrial development. However, the 

general biorefinery technology focuses on the development and optimization of microbial 

production platforms, and there are still many bottlenecks to be overcome. This talk will 

introduce the atypical biorefinery platform mediated by insects and fungi and its application 

and development in the carbon reduction circular economy. 

隨著全球人口成長與農工產業的發展，有機廢棄物快速的產生與累積，如果未能將

其資源化再利用，不僅會對相關產業經濟與法規產生相對應的挑戰，也衍生環境污

染問題，利用生物精煉來轉化有機廢棄物，除了可解因有機廢棄物未資源化再利用

所產生的相關問題之外，也為未來產業發展所需的原料生產提供了一種具有潛力的

新方法。然而一般生物精煉技術著重在微生物生產平台的開發及優化，尚有許多瓶

頸有待克服。本次演講將介紹有關以昆蟲與真菌為媒介的非典型生物精煉平台與其

在減碳循環經濟的應用與發展。 

 

 

 

 

 


